

Dear Parent / Carer,

Does your child like reading and sharing their opinion on a book they have read? This competition is for them!

Once again, the British Council in France is organising a young learner **Book Review Competition**. We would like your child to choose a book they have read recently in English and write a review in English. For younger children, we would like them to draw a picture, give the book a star rating and the parent can write a few words about why they like the book.

Children should use the templates provided for the relevant category:

Book Review Criteria:

The book reviews must include the following criteria.

- What the book is about
- What you found interesting, funny or enjoyable about it
- Why you would recommend this book or not
- The text must be clear and legible

There is a **strict word limit** for different age groups. Please make sure you stay within the minimum and maximum word limit to be eligible for the competition! (Word limits on the templates)

Categories:

- **Early Years 3, 4 & 5 (PS, MS & GS)**
- **Bilingual 4, 5 & 6 (MS, GS & CP)** [Early Years & Lower Primary template](#)
- **Primary 1 & 2**

- **Primary 3, 4 & 5**
- **Bilingual 7-8** [Upper Primary & Bilingual Primary template](#)
- **Bilingual 9-10**

- **Bilingual 11-13**
- **IGCSE/Uni Prep**
- **Collège A1/A2**
- **Collège B1** [Secondary & Bilingual Secondary template](#)
- **Collège B2 & FCE**
- **Lycée A2**
- **Lycée B1**
- **Lycée B2 & FCE**

How to take part -

To participate in the competition, parents or guardians need to:

- A. Complete the participation and image consent form.
- B. Ask your child to complete the book review on the correct template and then you have two options:
 1. **Scan your child's book review** (on template) and save as a **pdf**, then send the scanned review to this email: yl-english-extra@britishcouncil.fr

2. Or, ask your child to **give the book review** (on template) to their **teacher**

C. Please include this information in the email and on the template:

- the **name** and **author of your child's chosen book**,
- child's **name**, their **age** and **British Council class / Level**
- child's **British Council student ID**

(See example below)

Example: The Lord of the Rings by J.R.R. Tolkien
Emily Kitching (14 yrs old – B2C Collège)
Student ID – 763456

Closing Date for Entries: Saturday 30th March 2024

Entries will be voted on by British Council staff who will read the entries and decide on the winners. There will be one winner for each category. The winners will be announced in a blog on our website at the end of March 2024. They will then be invited to a prize giving ceremony at our centre in Invalides later in the academic year. The winners will receive certificates, book vouchers, free holiday courses and printed copies of their work. The winning book reviews will also be printed, published, and distributed in our students in the British Council France.

PLEASE NOTE! PLAGIARISM is the act of presenting another person's work or idea as your own. Any entries that are, even partly plagiarised, will be disqualified from the competition. Please make sure your children understand that the writing must be their own words. Thanks

We look forward to receiving your child's entry!

The British Council Academic team

Chers parents, chers soignants,

Votre enfant aime lire et partager son opinion sur un livre qu'il a lu ? Ce concours est fait pour eux !

Une fois de plus, le British Council en France organise un concours de critiques de livres pour les jeunes. Nous aimerions que votre enfant choisisse un livre qu'il a lu récemment en anglais et qu'il écrive une critique en anglais. Pour les plus jeunes, nous aimerions qu'ils fassent un dessin, qu'ils attribuent une note au livre et que les parents écrivent quelques mots sur les raisons pour lesquelles ils ont aimé le livre.

Les enfants doivent utiliser les modèles fournis pour la catégorie concernée :

Critères d'évaluation des livres :

Les critiques de livres doivent répondre aux critères suivants.

- Le sujet du livre
- Ce que vous avez trouvé d'intéressant, d'amusant ou d'agréable dans ce livre
- Les raisons pour lesquelles vous recommanderiez ou non ce livre.

Le nombre de mots est strictement limité en fonction de la tranche d'âge. Veillez à respecter les limites minimales et maximales de mots pour pouvoir participer au concours ! (Limites de mots sur les modèles)

Catégories :

- **Petite enfance 3, 4 et 5 (PS, MS et GS)**

- **Bilingue 4, 5 & 6 (MS, GS & CP)**

Modèle pour maternelle et primaire débutant

- **Primaire 1 & 2**

- **Primaire 3, 4 et 5**

- **Bilingue 7-8**

Modèle pour primaire et primaire bilingue

- **Bilingue 9-10**

- **Bilingue 11-13**

- **IGCSE/Uni Prep**

- **Collège A1/A2**

- **Collège B1**

Modèle pour secondaire et secondaire bilingue

- Collège B2 & FCE

- Lycée A2

- Lycée B1

- Lycée B2 & FCE

Comment participer -

Pour participer au concours, les parents ou tuteurs doivent :

A. Remplir le formulaire de participation et de **consentement à l'image**.

B. Demander à votre enfant de compléter la critique de livre sur **le bon modèle** et ensuite vous avez **deux options** :

1. **Scannez la critique de livre** de votre enfant (**sur le modèle**) et enregistrez-la au **format pdf**, puis envoyez la critique scannée à l'adresse suivante : **yl-english-extra@britishcouncil.fr**.
2. Ou demander à votre enfant de **remettre la critique de livre** (sur le modèle) à son **professeur**.

C. Veuillez indiquer les informations suivantes dans l'e-mail et sur le modèle :

- le **nom** et l'**auteur** du livre choisi par votre enfant,
- le **nom** de l'**enfant**, son **âge** et sa **classe** / **son niveau au British Council**
- **Numéro d'identification étudiant** du British Council de l'enfant

(Voir l'exemple ci-dessous)

Example: The Gruffalo by Julia Donaldson
Jason Kitching (9 yrs old – Bilingual 9)
Student ID – 654321

Date de clôture des inscriptions : Samedi 30 mars 2024

Les inscriptions seront soumises au vote du personnel du British Council qui les lira et désignera les gagnants. Il y aura un gagnant par catégorie. Les gagnants seront annoncés dans un blog sur notre site web à la fin du mois de mars 2024. Ils seront ensuite invités à une cérémonie de remise des prix dans notre centre des Invalides plus tard dans l'année académique. Les lauréats recevront des certificats, des chèques-lire, des cours de vacances gratuits et des copies imprimées de leur travail. Les critiques de livres gagnantes seront également imprimées, publiées et distribuées à nos étudiants au sein du British Council France.

ATTENTION : le PLAGIARISME est le fait de présenter le travail ou l'idée d'une autre personne comme s'il s'agissait de la sienne. Tout texte plagié, même partiellement, sera disqualifié du concours. Veillez à ce que vos enfants comprennent bien que leur texte doit être rédigé dans leurs propres termes. Merci de votre compréhension.

Nous attendons avec impatience le travail de votre enfant !

L'équipe académique du British Council